
VI RU M GYM NASI U M I BESTYRELSEN

Godkendelse af referatet

Bestyrelsesmøde 12. september 2023

Anders Bjarklev, formand (rektor, DTU)

Mads Pronk Mollerup, elevrepræsentant

Mette Kyne und, sekretær (rektor, VG)

Edda Heinskou (direktør, LTK)

Mathilde Bolt Wheadon, elevrepræsentant

Kristian Blum, lærerrepræsentant

(viceborgmester, LTK)
næstformand



GVJ1A
L”

jV4

REFERAT .•
>

..

4 OG

Mødegrundlag VI RUM
Tirsdag den 12. september 2023 GYMNASIUM

Pkt. : i
Resumé Dato: 7. september 2023

Kommentarer til dagsorden.

Beslutning
Godkendt.

Virum Gymnasium

Referat Fuglsangvej 66

DK-2830 Virum
Afbud fra Mathilde Bolt Wheadon og Mads Pronk Mollerup.

T: +45 4583 2141

vg@edu.virum-gym.dk

Pkt. : 2 www.virum-gym.dk

Resumé
Godkendelse og underskrift af referat fra sidste møde (bilag 1)

Beslutning
Godkendt.

Referat
Referatet underskrives.

Pkt. : 3

Resumé
Fremtidigt bestyrelsesseminar — dato/tema/gæst udefra?
. Tirsdag den 12.9. 2023 kl. 17-20

i. Årets tema sættes i gang:
Al/ChatBot og fremtidens elev, lærer og medarbejder

. Tirsdag den 12.12. 2023 kl. 17-20 — på rådhuset?
i. Budget

ii. Al/ChatBot og fremtidens elev, lærer og medarbejder

• Mandag den 18.3. 2024 kl. 17-20
i. Revision

ii. Al/ChatBot og fremtidens elev, lærer og medarbejder

• Tirsdag den 28.5. 2024 kl. 17-20
i. Indsatsområder 2024-2025

ii. Al/ChatBot og fremtidens elev, lærer og medarbejder
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Beslutning VI RU M
Mødet den 12.12. bliver på DTU og den 28.5 bliver på Rådhuset. GYMNASIUM
Der afholdes bestyrelsesseminar i foråret. Mette Kynemund finder
tidspunkt via doodle.

Referat
Et bestyrelsesseminar i foråret er en god ide. Vi er midt i bestyrelses
perioden, og vi står foran revidering af visioner og værdier. Fokus kunne
være på trivsel. Hvor er vi forhold til trivsel? Ordblindhed og SPS også
relevant i forhold til overgang til videregående uddannelser. Desuden er
ministerens tanker om Al mm. relevant. Vinklen kunne være, hvad gør man
frem for at høre, hvad der er galt.
Anders Bjarklev må meget gerne komme med input om Al/Bot den 12.12.

Mette Kynemund holder oplæg om gymnasiets historie. Gennem tiden er
fagligheden blevet bredere, det relationelle fokus er forøget og frekvensen
vokset markant. Reformer som berører indhold, økonomi, ejerforhold,
karakterskala m.v. og styreformer har haft stor indflydelse på udviklingen
lige som IT og digitalisering. Tempoet i udviklingen er øget. Lærernes
arbejdsliv er ændret meget, men hvad betyder det i fagene?

Kort diskussion, hvor udfordringen med Al og elevernes skriftlighed vendes
med fokus på det demotiverende for lærere ved rettearbejdet, når man
ved, at der kan være snydt.

Pkt. : 4
Resumé
Økonomi
. Budgetopfølgning 2023 (bilag 2)
. lnvesteringsloft og bygninger (bilag 3)
. Strategi for finansiel risikostyring (bilag 4)

Beslutning
Ingen beslutning

Referat
Budgetopfølgning. Bemærk, at der er positive renter. Det er nyt.

Nogle skoler har fyringsrunder. Stabiliteten gør, at vi kan undgå det.

Bestyrelsen bemærker, at det virker som om, vi har fundet en model for

timetildeling. Lærerne er glade for, at der er en forståelse, at der værnes

om forberedelsesfaktorerne, og at der er gennemsigtighed. Der er

tendenser til at løn fylder mere for lærerne end tid. Ifølge GL skal
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lokallønnen udgøre en bestemt del afden samlede lønpulje. På VG \J RUM
prioriteres gennemsigtigheden. Lige nu er tildeling af lokalløn typisk GYMNASIUM
ancien nitetstyret.

Investeringsloft:
Siden sidst er der ændret på pedelbad. Det var en dyr model. Nu ses der
på, om toiletter under sproggang kan laves om til bad for alle ansatte. Det
skubbes til 2024.

Strategi for finansiel risikostyring.
Der er en fejl i henvisning på side 3. Det rettes.
Under punkt t 10 er der tilføjet aftalekonti i Jyske bank.

Pkt. : 5
Resumé
Status på elevoptag, frafald og elevflytn Inger

Beslutning

Ingen beslutning.

Referat

Der er rigtig pæne elevtal på 2g og 3g. Præcis som sidste år på dette
tidspunkt. Der er optaget en del i 2g eftersommerferien, hvilket er med til
at holde tallet oppe.

ig er synligt højere end vanligt både pga. 14 klasser, lavt frafald og ekstra
elever optaget for at afhjælpe Regionens udfordring, samt ny
elevfordelingsaftale, hvor vi ikke kan sige nej til elever efter ansøgning, hvis
overbookede elever falder fra.

Dags dato er der 409 elever. 14 klasser af 28 svarer til 392 elever. 6 elever

er optaget for at afhjælpe udfordring i regionen og for at imødekomme
flest mulige af de afviste elever. To elever er omgængere. Ved tælledato
tæller sidstnævnte ikke med, hvorfor vi må have 400 elever i huset ved

tælledato primo november.
Der har været meget lavt frafald i år. Der er fortsat 9 elever for mange. Vi

må se til november.

De afviste elever fra i sommer banker fortsat kraftigt på. Der er ikke

venteliste, men de kan henvende sig og forespørge. Flere forældre har

beskrevet optagelsesprocessen i forsommeren som Kafkask. De kan ikke få

oplyst, hvordan transporttid er beregnet. Der var huller og tidslommer,

hvor også elever (ganske få) uden VG som 1. prioritet fik pladser på VG,
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trods de mange afviste 1. prioritetsansøgere. Et meget uheldigt forløb, VI R U M
men det ligger i lovgivningen og Regionen har været forvaltere og været GYMNASIUM
dem, der skulle rettes henvendelse til.

Det er ærgerligt at afvise elever, der har gået på de lokale skoler og synd
for unge, der rives ud afvennekredse og opbyggede forventninger.

Pkt. : 6
Resumé
Kapacitet 2024-2025

Beslutning
Indstilling til STUK: En kapacitet for 2024 på 416 elever i 13 klasser.

Referat
De seneste år har der været 13 spor, dog et år med 14 med mange
henviste elever, hvilket gav bagslag i form af frafald. I sommer var der en
meget høj søgning. Selv om ønsket var 13 klasser endte det som bekendt
med 14 klasser.

STUK indstiller, at vi i 2024 tager 443 elever, svarende til 15 klasser. Flere
skoler omkring os er også løftede i kapacitet. Prognosen for LTK viser en
stigning i 24-25 og så flader det igen. Det er få årgange, der er mange på.
Ministeren har planer om at flytte midler fra skoler som vores til skoler
med andre udfordringer. Desuden er ASF-tilskud bortfaldet i finanslovs
forslag.

Indstilling kunne være 13 klasser med 416 klasser. Det vil være det længste

vi kan gå for at imødekomme flest muligt og samtidig fastholde
stabiliteten. GL ser manglende stabilitet som en udfordring, ligesom

lærerside udviser bekymring for store klasser.

Pkt.: 7
Resumé
Udbud afstudieretninger

Beslutning
Studieretningsudbud justeres ved at latinC ikke er valgfagsmulighed på

studieretningen SamfundsfagA — MatematikA.
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Referat VI RUM
Studieretningsudbuddet fungerer generelt fint. Der kunne dog godt være GYMNASIUM
mere spredning — for meget samling omkring samfundsfag og for få til
sprog, men inden for bekendtgørelsens muligheder har vi det rigtige
udbud.

Der er dog påfaldende mange — særligt samfundsfag-matematik-elever, der
vælger latinC frem for et naturvidenskabeligt fag på B-niveau. VG har lavet
spørgeskemaundersøgelse ligesom NCFF til elevgruppen. Svarene ligner
hinanden og tendensen er den samme.

For at sikre en spredning i elevernes valgfagsønsker og for at sikre, at
eleverne forlader VG med en fagkombination, de kan bruge til mest muligt,
vil man på studeretningen samfundsfag-matematik fra årgang2O24 ikke
kunne vælge latinC. Man vil så skulle vælge naturvidenskab B. Det vil også
imødekomme en følgeudfordring med mange latinelever, der vælger
ldrætB, hvilket giver lokalemæssige udfordringer.

Pkt. : 8
Resumé
Hvordan styrker vi sprog bedst muligt? (bilag 5a, 5b, 5c)

Beslutning
Ingen beslutning.

Referat
Hvad gør vi?

Vi forsøger at synliggørelse sprog og initiativer. Vi savner politisk struktur,

der kunne understøtte. Samarbejde med folkeskolerne er givtigt. Der er en

god sproggruppe på tværs af stx og folkeskolerne. VG med i nyt netværk.

Interessant at se to kommuners arbejde. Det har en bedre effekt, at vi

arbejder om noget konkret. Sidste år havde vi en god fremmedsprogswork

shop. I år bliver der sprogdag i Roskilde. Sprogambassadørerne fungerer

godt. Der er en del elever ude. Masterclass i engelsk kører, fransk med

meget lille tilslutning og tysk er der normalt ikke nok til. En kommunal

sprogstrategi vil betyde noget.
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Pkt.:9 VIRUM
Resumé GYMNASIUM
Evaluering af bestyrelsens arbejde

Beslutning
Ingen beslutning.

Referat
Er der nogen, der føler, at de ikke bliver hørt? Der spørges til om der er
ønske til at ledelsen skal gå. Det er der ikke. Eksterne medlemmer føler sig
godt informeret. Det er et fint niveau. Personlig henvendelse til Anders
Bjarklev er altid mulig, hvis man ønsker det.

Pkt. : 10

Resumé
Orientering fra rektor Mette Kynemund

Beslutning
Vi skal ikke købe solceller pt. Vi følger den teknologiske udvikling. Måske
bliver det muligt senere?

Referat
Solceller. Vi kan ikke få soiceller på hallens tag, men på klasselokaler og

gang. Det vil dække 10% af skolens elforbrug og vil koste 450.000, - at
installere. Der vil være en tilbagebetalingstid på 6 år regnet ud fra en
kilowattpris på 3 kr.

VG køber grøn strøm. Fjernvarmeinstallation er i gang. Det er godt. Vi skal

ikke installere solceller for symbolets skyld.

Årlig bygningsgennemgang. Som noget nyt udregner Gymnasiefælles

skabet, hvor mange penge GF-skolerne bruger på vedligehold, anlæg og
investeringer. VG har brugt 118 kr. pr m2 pr år de sidste 5 år til vedligehold

og 65 kr. på anlæg og andre investeringer, I alt 183 kr. pr m2. Det er præcis

gennemsnittet på GF-skolerne.

Den anlagte lstidsskov langs vestfløjen fungerer. Der kommer en lille

japansk skov ved siden af. Det er et godt projekt sammen med De grønne
nabofællesskaber.
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Pkt.:11 VIRUM
Resumé GYMNASIUM
Orientering fra bestyrelsesformand Anders Bjarklev

Referat
Det er en speciel situation for DTU: Meget flot søgning, men pga. udflyt
ning af kandidatuddannelser optages færre. De unge vil være i det store

byer.

Kandidatreformen fylder. DTU bliver ikke ramt afforkortelsen. Man har på
meget kort tid lavet en meget dramatisk omlægning af det videregående

uddannelsessystem. Det kan undre at, at det ikke fylder mere i den

offentlige debat.

Vi skal som bestyrelse på VG huske at sige til lærerne, at vi ser, hvor godt

det går.

Pkt. : 12

Resumé
Orientering fra øvrig bestyrelse

Referat
Kommunens økonomi er ikke god. Der skal spares rigtig meget. 32 millioner

i indeværende år. Det specialiserede område og ældreområdet koster alt

for meget. Vi skal nok komme igennem det, men det er store omlægninger.

Pkt.: 13

Resumé
Eventuelt

Referat
Intet at berette.
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